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Høyring - endringar for omdelingsfrekvens av post  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 

Samferdselsdepartementet har sendt på høyring eit forslag om å endra omdelings-frekvensen for 
post. 

Som følgje av store endringar i postmarknaden meiner Samferdselsdepartementet at det er 
nødvendig å vurdera alternative løysingar for leveringspliktige posttenester i framtida.  
Departementet meiner det no er kome til eit punkt der kostnadane knytt til dagens servicenivå blir så 
høge at krava til dei leveringspliktige posttenestene må reduserast. Departementet gjer difor 
framlegg om å redusera kravet til omdeling av postsendingar frå 5 dagar i veka til omdeling annan 
kvar dag. 
 
Forslaget inneber at omdeling av post skal skje i ein to vekes-syklus – måndag, onsdag og fredag ei 
veke – tysdag og torsdag den neste. 
Samferdselsdepartementet har sendt endringar i postomberinga ut på høyring. 
 
Formannskapet hadde høyringa som meldingssak i møtet 25. januar. Formannskapet oppmoda 
eldrerådet og råd for menneske med nedsett funksjonsevne om å koma med innspel før saka blir 
handsama i formannskapet. 
 
Radøy eldreråd og Råd for menneske med nedsett funksjonsevne drøfta saka i fellesmøte 15. 
februar. 
 
Dei to råda kjem med følgjande felles uttale til høyring om endring i postomberings-frekvensen: 
Råda vil i første omgang peika på at ein har forståing for at det er økonomisk ulønsamt å halda fram 
med postombering 5 dagar i veka med bakgrunn i den stadig aukande digitaliseringa. Likevel ser me 
det som naudsynt at det i enkelte område og for utsette grupper er naudsynt med kompensasjon for 
reduksjon i tilbodet. Dette gjeld spesielt menneske med nedsett funksjonsevne og mange eldre. I 
Samferdselsdepartementet sin uttale kjem det fram at ei gruppe på maksimalt 30.000-35.000 
personar vil verta råka. I denne gruppa er det eldre og rørslehemma som vert nemnd. 
Råda vil peika på at det ikkje utelukkande er personar med rørslehemming og alderdom som vert 
råka. Det er fleire grunnar til at personar kan ha nedsett funksjonsevne, og me ber om at ein ser på 
desse tala på nytt.  

I følgje rapporten «Dekningsanalysen 2017» som det vert referert til, har 99,98 % av alle husstandar i 
Noreg eit tilbod om breidband med minimun 4 Mbit/s nedstraums hastigheit. Dei resterande 
husstandane som manglar tilbodet vil vera færre enn 1000 i følgje denne rapporten. Råda meiner at 



dette ikkje gjenspeglar reell dekning, då informasjon om dekning berre er rettleiande og ikkje vil vera 
nokon garanti for at det faktisk er dekning enkelte stader. Teoretiske berekningar om dekningsgrad 
seier ikkje noko om dei faktiske forhold, og råda meiner difor at mengd husstandar som ikkje har reell 
nett-tilgang er større enn det som vert rapportert. Dette vil etter vår meining ramma fleire. 

Det vert oppfatta slik at det uansett ikkje vil vera gjennomførbart med dagens postombering. Råda 
stiller seg difor bak forslaget om ombering annankvar dag. Me meiner at det ikkje vil vere tenleg å 
berre levera post ein dag i veka.  
Me ser ikkje at Posten kan koma utanom kompenserande tiltak til sårbare grupper ved innføring av 
redusert tilbod. Sjølv om ein oppfordrar til leige av postboks, vil det til dømes for mange vera 
vanskeleg å koma seg til postboksen, spesielt i distrikta. Me stiller oss og undrande til at ein refererer 
til betalingsvilje dersom sendinga er viktig nok. Dette vil nok vera gjeldande for ressurssterke 
personar, medan det for ressurssvake vil ha motsett effekt. 
 
Saka vert lagt fram til drøfting og mogleg uttale. 
 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Saka vert lagt utan tilråding 
 
 

Formannskapet i Radøy - 013/2018 
FS - handsaming: 
Formannskapet drøfta saka og konkluderte med at Radøy kommune gir uttale i samsvar med innspel 
frå eldrerådet og råd for menneske med nedsett funksjonsevne. 
 
Det vart sett fram følgjande framlegg til vedtak: 
Radøy kommune vil i første omgang peika på at ein har forståing for at det er økonomisk ulønsamt å 
halda fram med postombering 5 dagar i veka med bakgrunn i den stadig aukande digitaliseringa. 
Likevel ser me at det i enkelte område og for utsette grupper er naudsynt med kompensasjon for 
reduksjon i tilbodet. Dette gjeld spesielt menneske med nedsett funksjonsevne og mange eldre. I 
Samferdselsdepartementet sin uttale kjem det fram at ei gruppe på maksimalt 30.000-35.000 
personar vil verta råka. I denne gruppa er det eldre og rørslehemma som vert nemnd. 
Radøy kommune vil peika på at det ikkje utelukkande er personar med rørslehemming og alderdom 
som vert råka. Det er fleire grunnar til at personar kan ha nedsett funksjonsevne, og me ber om at ein 
ser på desse tala på nytt.  
I følgje rapporten «Dekningsanalysen 2017» som det vert referert til, har 99,98 % av alle husstandar i 
Noreg eit tilbod om breidband med minimun 4 Mbit/s nedstraums hastigheit. Dei resterande 
husstandane som manglar tilbodet vil vera færre enn 1000 i følgje denne rapporten. Radøy kommune 
meiner at dette ikkje gjenspeglar reell dekning, då informasjon om dekning berre er rettleiande og 
ikkje vil vera nokon garanti for at det faktisk er dekning enkelte stader. Teoretiske berekningar om 
dekningsgrad seier ikkje noko om dei faktiske forhold, og vi meiner difor at mengd husstandar som 
ikkje har reell nett-tilgang er større enn det som vert rapportert. Dette vil etter vår meining ramma 
fleire. 

Det vert oppfatta slik at det uansett ikkje vil vera gjennomførbart med dagens postombering. Radøy 
kommune stiller seg difor bak forslaget om ombering annankvar dag. Me meiner at det ikkje vil vere 
tenleg å berre levera post ein dag i veka.  
Me ser ikkje at Posten kan koma utanom kompenserande tiltak til sårbare grupper ved innføring av 



redusert tilbod. Sjølv om ein oppfordrar til leige av postboks, vil det til dømes for mange vera 
vanskeleg å koma seg til postboksen, spesielt i distrikta. Vi stiller oss og undrande til at ein refererer 
til betalingsvilje dersom sendinga er viktig nok. Dette vil nok vera gjeldande for ressurssterke 
personar, medan det for ressurssvake vil ha motsett effekt. 

Formannskapet vedtok framlegg til vedtak sett fram i møtet. 

 

FS - vedtak: 
Radøy kommune vil i første omgang peika på at ein har forståing for at det er økonomisk ulønsamt å 
halda fram med postombering 5 dagar i veka med bakgrunn i den stadig aukande digitaliseringa. 
Likevel ser me at det i enkelte område og for utsette grupper er naudsynt med kompensasjon for 
reduksjon i tilbodet. Dette gjeld spesielt menneske med nedsett funksjonsevne og mange eldre. I 
Samferdselsdepartementet sin uttale kjem det fram at ei gruppe på maksimalt 30.000-35.000 
personar vil verta råka. I denne gruppa er det eldre og rørslehemma som vert nemnd. 
Radøy kommune vil peika på at det ikkje utelukkande er personar med rørslehemming og alderdom 
som vert råka. Det er fleire grunnar til at personar kan ha nedsett funksjonsevne, og me ber om at 
ein ser på desse tala på nytt.  
I følgje rapporten «Dekningsanalysen 2017» som det vert referert til, har 99,98 % av alle husstandar i 
Noreg eit tilbod om breidband med minimun 4 Mbit/s nedstraums hastigheit. Dei resterande 
husstandane som manglar tilbodet vil vera færre enn 1000 i følgje denne rapporten. Radøy 
kommune meiner at dette ikkje gjenspeglar reell dekning, då informasjon om dekning berre er 
rettleiande og ikkje vil vera nokon garanti for at det faktisk er dekning enkelte stader. Teoretiske 
berekningar om dekningsgrad seier ikkje noko om dei faktiske forhold, og vi meiner difor at mengd 
husstandar som ikkje har reell nett-tilgang er større enn det som vert rapportert. Dette vil etter vår 
meining ramma fleire. 

Det vert oppfatta slik at det uansett ikkje vil vera gjennomførbart med dagens postombering. Radøy 
kommune stiller seg difor bak forslaget om ombering annankvar dag. Me meiner at det ikkje vil vere 
tenleg å berre levera post ein dag i veka.  
Me ser ikkje at Posten kan koma utanom kompenserande tiltak til sårbare grupper ved innføring av 
redusert tilbod. Sjølv om ein oppfordrar til leige av postboks, vil det til dømes for mange vera 
vanskeleg å koma seg til postboksen, spesielt i distrikta. Vi stiller oss og undrande til at ein refererer 
til betalingsvilje dersom sendinga er viktig nok. Dette vil nok vera gjeldande for ressurssterke 
personar, medan det for ressurssvake vil ha motsett effekt. 

 
 
 
Vedlegg: 
Høyring om endringar for omdelingsfrekvens av post (157069) 
høyringsnotat Posten - færre leveringsdagar (157070) 
 


